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Petr Fiala: Chci zabránit dalším fámám a lžím
Téma

Brno - Ještě před časem uvažoval profesor Petr Fiala o tom, že se vzdá kandidatury na křeslo rektora brněnské
Masarykovy univerzity.
"Byl jsem vystaven řadě útoků, jejichž cílem bylo ohrozit mé postavení na fakultě, ale i na celé univerzitě. Objevovaly se
telefonáty, pomluvy, dopisy, že chci vyhazovat starší pedagogy, kteří neumějí anglicky. Dále že jsem placen betonovou
lobby, že jsem domluven se současným rektorem Zlatuškou. A když zvítězím, jmenuji ho děkanem fakulty informatiky.
Pod tlakem těchto fám jsem uvažoval o odstoupení z voleb, ale nakonec mě přemohlo přesvědčení, že takovým
praktikám se nemá ustupovat. Navíc jsem přesvědčen, že můj protikandidát s tím nemá nic společného," řekl Petr Fiala
členům akademického senátu těsně před včerejší volbou. Nakonec zvítězil a s jediným soupeřem, přednostou první
chirurgické kliniky Masarykovy univerzity v nemocnici u svaté Anny Janem Wechslerem, si potřásl rukou jako první.

* Proč si myslíte, že jste vyhrál?

Myslím, že jsem nabídl reformní program, který navazuje v mnohém na to, co bylo na Masarykově univerzitě uděláno,
a současně se i snaží, abychom dál postupovali trochu jinak. Pokouším se ukázat, že bouřlivý rozvoj, kterým univerzita
v poslední době prošla, je potřeba doplnit vývojem s důrazem na kvalitu a na procesy určitého dialogu uvnitř školy.

* Myslíte si, že se po vaší volbě rozjitřená atmosféra na škole zklidní?

Možná se někdo pokoušel využít určitého napětí na univerzitě, které je celkem logické. Je vyvoláno obrovským růstem,
který univerzita v posledních letech prodělala. Ale i tím, že se škola pokouší uskutečnit velký program stavby kampusu
v Brně-Bohunicích. To vše pochopitelně vytváří jakýsi pocit nejistoty a třeba i obav části akademické veřejnosti. Jsem
rád, že univerzita nakonec našla sílu pro konečnou volbu. Už nemohou vznikat pochybnosti, jakým způsobem byl rektor
zvolen. Myslím, že k uvolnění napětí by došlo, ať by zvítězil kterýkoliv z kandidátů.

* Co budete dělat jinak oproti stávajícímu vedení? V čem se změní směřování Masarykovy univerzity?

Budu klást větší důraz na dialog mezi vedením univerzity a jednotlivými fakultami, budu se snažit některá rozhodnutí
více vysvětlovat, aby byla srozumitelná pro univerzitní veřejnost.

* Co vaše zvolení přinese studentům?

Určitě se toho změní v příštích letech hodně. Ale jedna z věcí, na kterou kladu velký důraz, je pokračování trendů
výměnných stáží na Masarykově univerzitě. To by mělo přinést větší možnosti pobytů našich studentů v cizině a
samozřejmě zahraničních studentů na naší škole. A také větší nabídku zahraničních přednášejících.

* Změní se něco v případě zaměstnanců školy? Slibujete reformu administrativní správy. Co to znamená?

Reforma by měla vést k tomu, že rektorát nebude fungovat jako centrální zařízení. Ale spíše jako určitý servis pro činnost
jednotlivých fakult. Především v oblasti ekonomické, právní, poradenské.

* Už máte představu, s kým budete spolupracovat?

Představy samozřejmě mám, ale nejprve si musím po úspěšné volbě znovu promluvit s lidmi, jichž se to týká.

* Jak hodláte postupovat v případě stavby kampusu v Brně-Bohunicích?

Budu se snažit, aby právě věci kolem kampusu byly více vysvětlovány. Abychom lepší informační politikou zabránili
vzniku různých fám a obav, které kolem kampusu nyní jsou.
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REKTOR. Devětatřicetiletý politolog Petr Fiala působil jako vedoucí katedry politologie, vedoucí katedry mezinárodních
vztahů a evropských studií a děkan fakulty sociálních studií


